
Notat - Svar på spørsmål til Handlingsprogrammet 2020-2023 nr.3 
 
Spørsmål fra :  Jan Stolp (sp) OKI utvalget mail av 19. november 2019 

Nr. Spørsmål Svar 

1 I sak 3/19 i OKI ble det gitt svar på manglende 
årsverk i Lierskolen etter den nye lærernormen. 
Saken informerer om at Lier mangler 13.5 årsverk.  
Det ble ikke opplyst i saken at Forskriften skulle 
gjelde fra 1.8.19. UDF i Lier har i Lp 20.11.19 uttalt 
at dette er et lovbrudd fordi en Forskrift er et 
lovpålegg. 
Spørsmål til rådmannen blir om dette stemmer, 
drives skolen i Lier i strid med gjeldende Forskrift? 
Lærernormen ble initiert av KrF og vedtatt av 
stortinget. Har det fulgt penger med vedtaket? 
Øremerkede midler eller økt rammetilskudd for å 
dekke opp økte utgifter i forbindelse med 
innføringen av den nye lærernormen? 

Ny øremerket tilskuddsordning "Tidlig innsats i skolen" startet høsten 2015. 
Midlene var øremerket til lærerstillinger i kommuner som lå over 
landsgjennomsnittet for beregnet "gruppestørrelse 2" på 1.- 4.trinn. 100 
kommuner lå over snittet, og Lier var en av disse. Det ble tatt utgangspunkt i GSI 
for skoleårene 2012/13, 2013/14 og 2014/15.  
 
De øremerkede midlene til Tidlig innsats ble økt en god del i 2016 og 2017. Da 
ordningen opphørte høsten 2018, og  "lærernormen" kom, som skulle være et 
øremerket tilskudd til økt lærertetthet for alle trinn (1-10.trinn), antok vi at 
beløpet skulle bli langt høyere enn hva vi fikk til "Tidlig innsats". Dette skjedde 
ikke, vi fikk faktisk litt lavere tilskudd høst 2018 enn vi fikk vår 2018.   
 
Lier kommune har derved ikke fått øremerkede midler eller økt ramme til 
tilskuddsordningen lærernorm, kun til Tidlig innsats, som er en annen ordning.    
       
Da lærernormen ble trappet opp fra høst 2019, ble det i statsbudsjettet for 2019 
sagt at kommuner som fortsatt hadde et større årsverksbehov enn hva som blir 
dekket av de allerede bevilgede midlene til lærernorm, skulle få 400 millioner kr 
til særskilt fordeling. Lier har ikke mottatt noen av disse midlene for høsten 
2019. 
 
Lærernormen er en forskrift som Lier kommune  vil oppflylle 1.8.2021. 
Kommunen oppfyller ikke lærernormen per i dag, men legger i HP opp til en 
opptrapping slik at vi oppfyller normen fullt ut fra august 2021. 



Spørsmål til rådmannen fra Søren Falch Zapffe (H) mail av 19. november 2019 

Spm 10 og 16 kommer i senere notat 

Nr. Spørsmål Svar 

7 HP 2017-20, tiltak 2.32.  Det bes om status for 
sertifisering av Lier som en «dysleksi-vennlig skole». 

Det vurderes at lierskolen, langt på vei, tilfredsstiller det som Dysleksi Norge 
beskriver som en dysleksivennlig skole. Lierskolen har gode rutiner og systemer 
som fanger opp elever med utfordringer i lesing. Oppfølging av elever som 
strever sikres i samarbeidet internt på skolen og med PP-tjenesten. Muligheter 
for tilrettelegging ved bruk av digitale hjelpemidler er i stadig utvikling. 
 
Grunnskole-, barnehage- og kulturutvalgets fattet følgende vedtak (45/2017): 

1. Lierskolen og PP-tjenesten følger anbefalinger fra relevante fagmiljøer 
ved universiteter og høyskoler i arbeidet med å tilrettelegge for elever med 
dysleksi og dyskalkuli. 
2. Lierskolen og PP-tjenesten samarbeider med ulike 
interesseorganisasjoner som Dysleksi Norge for å være dysleksivennlige 
skoler. 
3. Lierskolens planer for lesing og regning digitaliseres, og revideres årlig.  

 
Det er ikke lagt opp til en sertifisering av skolene i Lier. 
 

11 Side 59 i HP, flyktningetjenesten.  Det pekes på 
behov for «store ressurser» ifm mottak av 
overføringsflyktninger.  Kan dette kvantifiseres 
nærmere, ikke bare verbalt, men også i form av 
organisering og kostnadsoverslag, ref også HP 
2018-22, punkt 2.17? 

HP 2019 – 22 punkt 2.17 er svart ut i sak 20/2019 HSO og /2019 KS.  
Her pekes det på at Norge i perioden 2016 - 2019 har fått en dobling i antall 
overføringsflyktninger og at det da er naturlig å anta at dette også vil bli en 
økning innen denne gruppen i Lier kommune. Det står beskrevet i saken:  
«Det vil være nødvendig for Flyktningetjenesten å jobbe tettere med deltakerne i 
starten av introduksjonsprogrammet for å gi deltakerne grunnleggende innsikt i 
norsk kultur og dagligliv. Videre vil bosetting av flere familier medføre større 
fokus på forbyggende familiearbeid og boveiledning. En slik dreining av fokus og 
målgruppe, vil medføre tettere oppfølging fra flyktningkonsulenter» 



 
  

 
I 2019 har vi fått tre familier som overføringsflyktninger. De utgjør relativt 
mange barn i forhold til voksne. Dette betyr at det er flere som er bosatt på 
samme adresse og gir en ressurseffektiv utnyttelse ved oppfølging. 
Flyktningetjenesten har erfart at det for to av familiene var nødvending med 
tilstedeværende personalet i hjemmet både dag og kveld de første ukene.  
Begge familiene tilpasset seg relativt bra på få uker slik at ekstra bemanning på 
kvelder og helger raskt kunne avvikles. Den tredje familien krevde ikke ressurser 
ut ove ordinær forventet oppfølging. 
Å kostnadsberegne denne dreiningen er svært vanskelig da det er mange 
variabler vi ikke kjenner før flyktningenes er komme til Lier. Om vi antar at vi må 
ha ekstra bemanning på kveld og helg pr. familie i 4 uker vil det utgjøre ca. 
90.000,- pr. familie. Da vi får et fast tilskudd pr. år beregnet ut ifra IMDIs 
anmodning, vil det også ha stor betydning om vi får mange av flyktningen tidlig 
på året kontra årets siste måneder. For 2019 har vi hatt tilstrekkelig midler i 
form av integreringstilskudd til å dekke behovet overføringsflyktningene utgjør. 
Dagens organisering beskrives i vedlegg til sak. 8/2019 HOV og 107/2019 FS, 
ettersendt 25.11.19 
 

12 Side 60 i HP, sentralkjøkkenet.  Er det vurdert tiltak 
for å sikre tilstrekkelig frivillige matutkjørere? 

Det er et samarbeid mellom kjøkkenet og frivillighetssentralen for å jobbe med 
rekrutering av matutkjørere, ut over dette er det ikke etablert konkrete tiltak.  

15 Er kapasiteten ved Lier kommunes heleide 
datterselskap, Lier ASVO utnyttet?  Dersom ikke, 
hva kreves for å utnytte denne og hva er 
kostnaden? 

Lier kommune har i 2019 økt omfange av tjenester som kjøpes fra Lier ASVO. 
Lier kommune utnytter fult ut det man har avtale om.  
Vi har ikke et estimat på hva som vil være Lier ASVOs totale kapasitet.  



Spørsmål fra :  Kathy Lie (SV) mail av 20. november 2019 
Spm 3 og 7 besvares i senere notat 

Nr. Spørsmål Svar 

1 Hvor mye koster medlemskap i ungt 
entreprenørskap og hva koster Liers engasjement i 
Etablererveiledningen. Er veiledningen gratis for 
etablerere eller er det noen slags egenandel? 

Medlemskapet i Ungt entrepenørskap koster kr 100.000,- per skoleår.  
 
Etablererveiledningsordningen er et gratis tilbud til de som ønsker å starte 
bedrift i Lier kommune. Lier kommune betaler årlig (pr. 2019) kr. 226000 for 
tjenesten. I tillegg betaler kommunen kr 28000 for drift av netttjenesten «min 
egen bedrift». Totalt betaler Lier kommune kr 254000 i 2019.  

2 1. I boligsosial HP står det at fra leie til eie 
finansieres med 6 mill. Fra investeringsmidler i 
boligstrategien. Hvor finner jeg dette i HP? 

2. Boligsos. HP har gyldighet fra 2016-2019. Vil 
midlene bli videreført i 2020 selv om vi ikke har 
en gyldig plan og er det planlagt revidering og 
videreføring av planen?  

3. Hvor mange personer/familier har fått bolig 
gjennom fra leie til eie fra 2016 til 2019 og har 
man en oversikt over behov fremover? 

1. I kommunestyret 01.12.15 ble Boligsosial handlingsplan 2016-2019 vedtatt 

som retningsgivende for det boligpolitiske arbeidet i Lier kommune. Et av 

tiltakene som ble vedtatt for 2016 var å iverksette «Leie til eie», her hete det i pkt 

7  «Leie til eie» iverksettes ved at det disponeres 6 millioner kroner til innkjøp av 

private boliger. Finansieres ved å ta i bruk investeringsmidler i 

«boligstrategien». «Leie til eie-prosjektet» organiseres under Lier Boligselskap 

AS.  

Investeringsmidlene det vises til er den årlige summen, de siste årene kr 5, 654 

mill, som settes av i prosjektnr 9951: « Boligpolitiske virkemidler».  

I Handlingsprogrammet 2020-2023 er det foreslått en videreføring av beløp på kr 

5,654 mill per år. 

 

2. Boligsosial handlingsplan skal rulleres og erstattes med en helhetlig boligplan. 

Det er planlagt at den helhetlige boligplanen blir politisk behandlet innen 

utgangen av 2020. Frem til ny helhetlig boligplan blir vedtatt vil boligsosial 

handlingsplan 2016-2019 fortsette å være retningsgivende for det boligpolitiske 

arbeidet i kommunen. 

 

3.Lier kommune søkte tilskuddsmidler for å iverksette «Leie til eie» prosjektet i 

2016, men fikk ikke tilskuddsmidler. Det innebar at vi ikke fikk iverksatt 

prosjektet i det omfanget vi ønsket i 2016. I 2017 søkte vi på nytt og da fikk vi 



innvilget tilskuddsmidler gjennom Fylkesmannen, og prosjektet ble iverksatt som 

planlagt.   
Målgruppen for «Leie til eie» prosjektet er leietakere i, eller søkere til, 

kommunale utleieboliger. Boligmassen kommunen disponerer i dag egner seg 

ikke for seksjonering og videre salg så husstandene har fått hjelp til å kjøpe bolig 

på det private markedet.  

Gjennom alle prosjektårene har søkere til kommunale boliger blitt vurdert i 

forhold til eiepotensiale, både nye søkere og de som søkte forlengelse.  

I perioden 2017-2019 er det 19 husstander, innenfor «Leie til eie» prosjektet, som 

har kjøpt seg bolig ved hjelp av startlån. Noen av husstandene har fått tilskudd til 

etablering eller tilpasning i tillegg.  

 

I perioden 2016- 2019 er det totalt 117 husstander, inkludert de 19 innen «Leie til 

eie», som har fått startlån til å kjøpe, eller refinansiere, bolig. Noen av de 117 

husstandene har fått tilskudd til etablering eller tilpasning i tillegg.  

 

Kommunen har søkt og fått følgende låneopptak fra husbanken i perioden 2016-

2019: 

 

 
Virkemiddel 2016 2017 2018 2019 

Startlån 30 000 45 000 80 000 80 000 

 

Tallene er i hele tusen. 

 

Det foreligger ikke klare tall for fremtidig behov. 

 

 

 

 



5 Blir merforbruket i barnevern kompensert fullt ut i 
HP fra 2020? 

Det er lagt inn 5 millioner i HP 2020 som tilsvarer ca merforbruket i barnevernet 
i 2019. Samtidig er det et innsparingskrav på 0,5 millioner fra HP 2019 som ikke 
er innfridd. Dermed er det reelle tallet at 4.5 millioner er kompensert. Med 
denne økningen anses Barnevernets rammer som realistiske utfra dagens nivå 
og behov for barneverntjenester. 
 

6 Det står at PP tjenesten er lavt bemannet i forhold 
til årsgjennomsnitt. Hvor mange stillinger mener 
tjenesten det er behov for å øke med og hvor 
mange skal til for å være på landsgjennomsnitt og 
nivå med kommunene rundt oss? 

 Elever Årsverk 

i PPT 

Elever pr rådgiver 

Norge 636350 2275 280 elever pr rådgiver 

Buskerud 34208 126 271 elever pr rådgiver 

Lier 3449 8,8 392 

Røyken 2959 10 296 

Nedre Eiker 3243 10,4 311 

Øvre Eiker 2289 7,8 293 

Ringerike 3266 10,4 314 

Drammen 7842 21 373 

Svelvik 742 3 247 

Asker 8100 22,8 355 

 

Det er ulikt hvordan kommuner organiserer PP-tjenesten. I Asker har de bl.a 
pedagogiske veiledere 
til barnehage og skole ansatt i barnehagens spesialpedagogiske team og minst 2 
årsverk for skole hos kommunalsjef. I Drammen er det også 



 
 
Spørsmål fra : Søren Falch Zapffe (H) 

 

et stort system, Læringsløp Drammen, som jobber mye med veiledning og 
kompetanseheving til barnehager og skoler. Dette er oppgaver som 
ligger hos PP-tjenesten i Lier.  
Lier i dag kan sammenlignes med Røyken, Nedre Eiker, Øvre Eiker og Ringerike. 
Dette betyr i praksis at vi mangler ca 2 årsverk. 
 
De siste par årene har PPT hatt tilskudd ifm prosjekt inkluderende barnehage og 
skolemiljø, « være sammen» og språkkommune. Dette har bidratt til at PPT har 
kunnet bistå med veiledning av pedagoger i barnehagene (80% stilling) og laget 
planer for bl.a språkarbeid.   
Det er etterspurt og nødvendig å videreutvikle tilbudet fra PP-tjenesten til 
barnehagene.  
 

Nr. Spørsmål Svar 

9 Oppfølgingsspørsmål angående pensjonsutgiftene i 
private barnehager 
 
En antar at svaret er gitt basert på tallmateriale for 
landet som helhet, ikke bare for Lier.  Foreligger det 
tilsvarende tall for Lier? 
 

Ja, tallene fra rapporten til Telemarksforskning gjaldt landet som helhet. 
 
Vi har i 2019 hatt én privat barnehage som har hatt pensjonskostnader som er 
høyere enn hva tilskuddsordningen gir dem, og derav benyttet seg av 
søknadsordningen om utvidet tilskudd til pensjonsutgift. Vi hadde i 2018 ingen 
private barnehager som søkte om utvidet pensjonstilskudd, mens vi i 2017 
hadde 3 private barnehager som søkte, og fikk tilskudd.   
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